
Referat	fra	
Samarbejdsmøde	omkring	Jelling	Midtbyplan		
onsdag	d.	8.	oktober	kl.	19.00	–	20.00	i	Byens	Hus		
	
Indkaldte:		 Vejle	Kommune:	Henrik	Aagaard	(HAa)	og	Camilla	Jørgensen	(CJ)	

Jelling	Lokalråd:	Ib	Jensen	(IJ),	Betty	Friis	Nielsen	BN),	Emily	Bergstrøm	
(EB),	Herle	Thomsen	(HT)	og	Søren	Fjordside	(FJ)	

Afbud:		 Herle	Thomsen	(HT).	
	
Dagsorden:	
	

1. Valg	af	mødeleder	og	referent	
FJ	er	mødeleder,	BN	er	referent.	
	

2. Godkendelse	af	dagsorden	
Dagsordenen	godkendt.	

	
3. Jelling	Midtbyplan		

- budgetforliget	og	konsekvenserne	af	forliget	
(a) FJ	redegjorde	for	Budget	’15-forliget	set	fra	Jelling	Lokalråds	(JL)	

vinkel.	
(b) HAa	og	CJ	mener,	at	det	er	en	god	ide	og	sund	logik	at	flytte	de	

bevilgede	kroner	fra	jernbanen	til	bymidten.	
(c) Torvet	afventer	en	ansøgning.	JL	vil	gerne	fremme,	at	der	laves	en	

konkret	(arkitekt)tegning	af	Byens	Torv.	Kunststykket	er	at	flytte	nogle	
penge	–	her	er	forvaltningen	den	ansvarlige	i	forhold	til	politikerne.	

(d) Der	afsøges	mulighed	vedr.	interesse	for	at	etablere	byggeri	på	
randbebyggelsen.	

- ansøgning	om	pulje	til	fornyelse	af	bymidter,	handelsgader	(Ministeriet	
for	by,	boliger	og	landdistrikter)	
(a) CJ	præsenterede	et	udarbejdet	materiale,	som	kan	danne	baggrund	

for	ansøgning	om	puljen.		
JL	skal	læse	og	kommentere	internt	–	og	herefter	give	
kommentarerne	videre	til	HAa	og	CJ.		
Hurtigt,	da	der	skal	afsendes	ansøgning	primo	november.	

	
4. Nyt	af	relevans	dette	samarbejdsforum	fra	arbejdsgrupperne	under	

lokalrådet	
- Arbejdsgruppen	vedr.	Vejle-Billundbanen	har	lavet	to	høringssvar.	Sendes	

senere.	
- Gruppen	vedr.	genbrugspladsen	undrer	sig	over,	at	den	ikke	har	fået	svar	

på	sit	afsendte	høringssvar.		
HAa	og	CJ	opfordrer	til,	at	gruppen	fremsender	sig	svar	igen,	Cc.	HAa	og	
CJ,	og	spørger,	hvornår	man	kan	forvente	svar.	

- Forskønnelsesgruppen	skal	på	tur	til	Gadebanden	i	Give	9/10-14.	



- Handel	&	Turisme	skal	holde	møde	med	udefrakommende	inspiration.	I	
første	omgang	bliver	der	et	møde	med	Camilla	Jørgensen	m.fl.	fra	Vejle	
Kommune,	som	bl.a.	skal	orientere	om	udviklings-	og	
udbygningsmulighederne	for	handelen	i	Jelling.	Herefter	er	det	planen	
at	afholde	et	møde	med	byudviklingschefen	i	Ølgod.	

- Udvalget	for	Lokalsamfund	og	Nærdemokrati	sender	penge	ud	efter	
ansøgning.	Vær	opmærksom	herpå!!		

	
5. Øvrigt	nyt	fra	lokalråd	og	Vejle	Kommune	

- CJ	omtalte	Realdaniaprojektet	”Underværker	–	bygningsarvens	ildsjæle”.	
Læs	videre	på:	http://www.realdania.dk/filantropiske-
programmer/samlet-
projektliste/underv%C3%A6rker%20bygningsarvens%20ildsj%C3%A6le/ny
heder/undervaerker_07102014#.	”Senest	den	27.	januar	2015	klokken	
16.00	kan	kommuner,	som	ønsker	at	indgå	i	et	strategisk,	ligeværdigt	og	
frugtbart	samarbejde	med	lokale	ildsjæle,	søge	om	støtte	til	et	eller	flere	
nytænkende	projekter	i	den	lokale	bygningsarv.”	
BN	har	tre	sider	om	kampagnen	i	sit	referatdepot.	

- Der	er	etableret	busparkering	på	Herningvej.	
- De	igangværende	palisadeprojekter	forventes	snart	færdiggjort.	
- En	underafdeling	af	UNESCOs	Verdensarvsliste	har	besøgt	Jelling	for	at	

vurdere,	om	Jellingmonumenterne	skal	omdefineres	til	også	at	omfatte	
palisaden	og	skibssætningen.	

	
6. Dato	for	næste	møde	

- Et	minimøde	omhandlende	ansøgning	(se	punkt	3)	kan	aftales	via	mail.	
- Næste	møde	er	torsdag	den	15/1-15	klokken	19.15	på	Jelling	Kro.	FJ	

aftaler	med	Jelling	Kro.	
	

7. Evt.	
Intet.	
	

Referent		
08.10.2014	

/Betty	

	


